



Council of Europe Anti-Torture Committee publishes report on “the former Yugoslav Republic of Macedonia”

Strasbourg, 10.09.2008 - The Council of Europe’s Committee for the Prevention of Torture (CPT) has published today the report on its October 2007 ad hoc visit* to “the former Yugoslav Republic of Macedonia” , together with the authorities’ response.

The 2007 visit focused on the situation in prisons as well as examining the issue of safeguards against ill-treatment of persons detained by law enforcement officials. It was prompted by the fact that the authorities’ response to the report on the 2006 visit did not address many of the issues identified by the Committee. The CPT was particularly concerned about three areas: the action taken to combat impunity, the conditions of detention in prisons and the treatment and care of vulnerable persons.

The CPT’s report and the response of the national authorities to the October 2007 visit report are available on the CPT’s website <http://www.cpt.coe.int>. Both documents have been made public at the request of the Government.

* A further ad hoc visit to “the former Yugoslav Republic of Macedonia” was carried out in June/July 2008.

Le Comité anti-torture du Conseil de l’Europe publie un rapport sur « l’ex-République yougoslave de Macédoine »

Strasbourg, 10.09.2008 – Le Comité pour la prévention de la torture et des peines ou traitements inhumains ou dégradants (CPT) du Conseil de l’Europe publie aujourd’hui le rapport sur visite ad hoc en octobre 2007* dans “l’ex-République yougoslave de Macédoine” , ainsi que la réponse du Gouvernement.

La visite en 2007 s’est concentrée sur la situation dans les prisons et sur la question des garanties contre les mauvais traitements des personnes détenues par les forces de l’ordre. La visite a été suscitée par le fait que la réponse des autorités au rapport de 2006 éludait nombre des questions soulevées par le Comité. Le CPT était particulièrement préoccupé par trois points: les mesures prises en matière de lutte contre l’impunité, les conditions de détention dans les prisons et le traitement et les soins apportés aux personnes vulnérables.

Le rapport de visite du CPT et la réponse des autorités nationales à la visite d’octobre 2007 sont disponibles sur le site web du Comité <http://www.cpt.coe.int>. Les deux documents ont été rendus publics à la demande des autorités.

* Une nouvelle visite ad hoc dans “l’ex-République yougoslave de Macédoine” a été effectuée en juin/juillet 2008.